
 

 

 

PROTOKÓŁ NR XXIII/2012 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W PACZKOWIE 

odbytej w dniu 25 października 2012 r. 
 
 
 
 
 
 

Rada liczy 15 radnych. 

Na sesji obecnych było 11 radnych. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości uczestniczących w sesji załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1010, a zakończyła o godzinie 1205 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Paczkowie 
 

 

 



Do pkt.1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Z.K. Michael otworzył XXIII sesję Rady Miejskiej w Paczkowie. 

Powitał Panią Teresę Karol oraz sołtysów. Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że na sesji 

obecnych jest 11 radnych nieobecni: radna B. Gołuszko, J. Kalisz, W. Kurowska i B. Małochleb. 

Następnie stwierdził prawomocność obrad.  

Do pkt. 2.i do pkt 3. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad oraz zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Ustalenie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, 

5. Wnioski Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2011 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Paczków na 2012 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Paczków za I półrocze 2012 r.”, Informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej dla Gminy Paczków za I półrocze 2012” oraz „Informacji z wykonania planu 

finansowego samorządowych instytucji kultury, których organizatorem jest Gmina 

Paczków za I półrocze 2012 r.” 

10. Podjęcie uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej 

w Paczkowie z dnia 30 listopada 2011r. nr XIII/98/2011 w sprawie zwolnień w podatku od 

nieruchomości.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z gminnego obiektu 

użyteczności publicznej – Stadionu Miejskiego w Paczkowie 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z gminnego obiektu 

użyteczności publicznej – Basenu Miejskiego w Paczkowie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości gruntowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy Paczków. 

15. Interpelacje, zapytania radnych, wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek sesji. 

GŁOSOWANIE  

 



w głosowaniu udział wzięło 11 radnych  
przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  

porządek został przyjęty. 

Z.K. Michael na sekretarza obrad zaproponował Panią Eugenię Romańczyk - radną.  

Eugenia Romańczyk - wyraziła zgodę.  

Rada jednogłośnie wybrała Eugenię Romańczyk na sekretarza obrad. 

E. Romańczyk poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji Rady Miejskiej nr XXII/12 z dnia 

27 września 2012 r. był wystawiony do wglądu w biurze Rady Miejskiej i każdy radny mógł 

zapoznać się z jego treścią.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają uwagi do protokołu sesji nr 

XXII/12 z dnia 27 września 2012 r. ponieważ nie było uwag poddał go pod głosowanie.  

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 11 radnych  

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  
protokół z sesji Rady Miejskiej nr XXII/2012 z 27.09.2012 r. 

został przyjęty 
Do pkt 4. 

Burmistrz B. Wyczałkowski przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności międzysesyjnej. 

Poinformował, że 2.10.2012 r. odbył się konwent Burmistrzów, gdzie wspólnie wystosowano 

pismo do Ministra Finansów i Ministra Edukacji odnośnie zaniżonej subwencji oświatowej jaką 

otrzymano w 2012 r., która nie uwzględnia 2% podwyżki składki zdrowotnej. 12.10.2012 r. 

odbyła się inauguracja roku akademickiego WSP w Nysie, w którym uczestniczył. Odbyło się 

otwarcie IV Ogólnopolskich Tygodni Kariery - Praca, Zawód czy Kompetencje”. Z naszego 

terenu w tym przedsięwzięciu brało udział Liceum Stowarzyszeniowe. Impreza bardzo potrzebna 

i obrazująca co się dzieje w Paczkowie i na co młodzi ludzie mogą w Paczkowie liczyć i co trzeba 

zrobić, aby dany człowiek wiedział czego chce. Dnia 18.10.2012 r. odbyło się spotkanie z 

przedstawicielami Regionalnej Telewizji Opolskiej. Telewizja ta obejmuje swoim zasięgiem 

również Gminę Paczków. Poprzez telewizję kablową można ją oglądać. Razem z 

Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej W. Nowakowską uczestniczył w obchodach 15 - lecia 

Odnowy Wsi. Spotkanie odbyło się w Pruszkowie. Wręczono na niej odznaczenia srebrny krzyż 

p. W. Nowakowskiej i U. Bednarz - Borys. Dnia 22.10.2012 r. odbyło się spotkanie pod 

patronatem Marszałka dot. założeń Programu specjalnej strefy demograficznej. Cel szczytny i 

bardzo potrzebny.  Program jeśli zyskałby poparcie rządu przyczyniłby się do zwiększenia miejsc 

pracy. Dnia 23.10.2012 r. odbyło się spotkanie z Dyrektorami przedszkoli dot. kontroli zarządczej 

jak i wyników pokontrolnych RIO. 24.10.2012 r. podpisał aneks do umowy na remont domu 

kultury w Trzeboszowicach i Dziewiętlicach, gdyż jak informował wcześniej wzrósł zakres 

 



inwestycji o przebudowę istniejącego ogrzewania. Zwrócono się z wnioskiem o zakwalifikowanie 

tych kosztów jako kosztów kwalifikowanych. Wniosek został rozpatrzony pozytywnie. Podpisał 

aneks dot. małych projektów wyposażenie świetlicy w Starym Paczkowie. Zatwierdził regulamin 

pracy Komisji przetargowej i powołał skład tej komisji do oceny i wyboru oferty na realizację 

Programu „W drodze do sukcesu”. Program ten będzie realizowany najprawdopodobniej przez 

naszych nauczycieli. Wpłynęło pismo o obniżenie czynszu za anteny na ratuszu. Stoi na 

stanowisku, że jak nie będą chcieli płacić, to nic się nie stanie jak ściągnął anteny, bo można 

byłoby pewne rzeczy realizować w ramach programów europejskich. Wyznaczył ZUKiM jako 

placówkę do odpracowywania kar jako prac społecznie użytecznych. W 2013 przewiduje się 

około 70 osób. Będzie można te kary również odpracować w sołectwach, ale za zgodą Prezesa o 

czym sołtysi wiedzą. Negatywnie rozpatrzył podanie Spółdzielni Mieszkaniowo-Lokatorskiej w 

sprawie dofinansowania w wysokości prawie 20.000 zł. zadania pt. Adaptacja nieczynnego 

szamba na piaskownię oraz budowa instalacji burzowej i separatora dla budynków przy ul. 

Górniczej, ponieważ nie ma takich środków zagwarantowanych. Ogłosił przetarg na zimowe 

utrzymanie dróg, chodników i alejek parkowych w Gminie Paczków. Ma nadzieje, że ktoś się 

zgłosi. Ogłosił II przetarg na sprzedaż nieruchomości są to 4 działki przy ul. Chrobrego i 

Sobieskiego. Pierwsze ceny w jego odczuciu były za wysokie i nie było zainteresowania. 

Obniżono cenę o 40% i ogłoszono II przetarg. Działkę przy ul. Sienkiewicza sprzedano za 

100.000 zł. 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Opolskiego T. Karol poinformowała, że w trakcie 

przygotowywania Strategii Województwa Opolskiego zauważono, że to Województwo w 

porównaniu z pozostałymi wyludnia się w sposób szczególny. W związku z tym zaczęto się 

zastanawiać co zrobić, żeby zwiększyć atrakcyjność Województwa Opolskiego i stąd koncepcja 

przygotowania specjalnej strefy demograficznej. Specjalna strefa demograficzna jest to oferta 

trzech obszarów. Pierwszy dot. ludzi młodych, czyli stworzyć warunki takie, żeby można było w 

Województwie Opolskim mieć lepszy dostęp do żłobków, przedszkoli, żeby młodzi ludzie mogli 

zakładać swoje rodziny i gdzie mieszkać. Drugi obszar dot. ludzi w wieku produkcyjnym, 

zwiększenie ilości miejsc pracy. Ostatni dot. ludzi starszych, opieka dla ludzi wymagających tej 

opieki. To zostało zgłoszone w Komitecie Regionów. Spotkało się to z dużym zainteresowaniem 

w Unii Europejskiej. Europa się starzeje i depopulacja dotyczy całej Europy. Jeżeli to zostanie 

przyjęte to liczy się na to, że będzie to finansowane ze środków Unii Europejskiej. Jest też duże 

poparcie rządu. Województwo stara się przeforsować ten projekt na forum Unii Europejskiej, 

jeżeli to się uda, to jest zapowiedź dodatkowych pieniędzy, miejsc pracy, dla całego regionu. 

Włączone w to są uczelnie i biznes. Został przygotowany portal internetowy Mapy Opolskie. 

Można tam wszystko znaleźć strona www. mapyopolskie. Projekt E-Szkoła, w którym 

uczestniczyły również szkoły w Gminie Paczków, które otrzymały sprzęt, jest e-dziennik, został 

 



zakończony. Starówka Paczkowa będzie w niedługim czasie Pomnikiem Historii. Dzięki temu we 

wszystkich projektach, wnioskach, konkursach będą dodatkowe punkty. Po Górze św. Anny i 

Bazylice w Nysie trzeci pomnik historii w Województwie Opolskim, a jako starówka jedyny. 

Zostanie to potwierdzone w formie pisemnej w miesiącu listopadzie br. Samorząd Województwa 

również spojrzy na to przychylnie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 4 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 5. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej E. Romańczyk poinformowała, że Komisja spotykała się na 

posiedzeniu w dniu 11 października 2012 r. na posiedzeniu tym była rozpatrywana skarga: W dniu 

28 sierpnia 2012 r. do Urzędu Miejskiego w Paczkowie wpłynęła skarga na Burmistrza Gminy Paczków 

dotycząca nieobecności na rozprawach sądowych.  Po rozpatrzeniu zarzutów zawartych w skardze, po 

wysłuchaniu skarżącej oraz pracownika Urzędu, Komisja Rewizyjna dokonała oceny merytorycznej 

zarzutów podniesionych w skardze i stwierdziła, iż brak jest podstaw do uznania skargi za 

uzasadnioną.  Burmistrz uczestniczy w procesie jako interwenient uboczny na prawach strony 

postępowania i nie ma obowiązku uczestniczenia na rozprawach sądowych. Ponadto dnia 27.09.2012 r. 

Burmistrz wystosował do sądu pismo, w którym oświadcza, że rezygnuje z przeprowadzenia dowodu 

z przesłuchania w charakterze strony. Biorąc powyższe pod uwagę. Po rozpatrzeniu sprawy w przedmiocie 

skargi, Rada Miejska w Paczkowie postanowiła podjąć uchwałę o uznaniu skargi za bezzasadną.   

Ponadto na posiedzeniu Komisja zapoznała się z informacją nt. funkcjonowania przedszkoli 

stowarzyszeniowych. Zapoznała się z charakterem pracy, z finansowaniem i Komisja nie wnosi 

żadnych zastrzeżeń. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji K. Motyka przedstawiła 

wnioski wypracowane na posiedzeniu Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji w 

dniu 5.10.2012 r.  

1. Komisja zapoznała się z informacją nt. stanu zasobów mieszkań komunalnych oraz 

zarządzania wspólnotami mieszkaniowymi, gdzie udział ma gmina.  

2. Komisja zapoznała się z plan remontów zabytków gdzie przyznawano dotacje.  

3. Komisja zapoznała się z pismem Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w sprawie zakupu 

kamery termowizyjnej do lokalizacji zagrożeń pożarowych dla JRG PSP w Paczkowie. Z 

powodu braku środków w budżecie Gminy Paczków na 2012 r. sprawa zostanie rozpatrzona 

przy uchwalaniu budżetu na 2013 r. 

4. Komisja wnioskuje o zabezpieczenie w budżecie na 2013 potrzebnej kwoty na wykonanie 

kompletnej wymiany rur c.o oraz wewnętrznej instalacji wodno-kanalizacyjnej w Wiejskim 

Domu Kultury w Kamienicy. Natomiast w budżecie Gminy na 2012 r. zabezpieczenie środków 

na wykonanie projektu w/w instalacji. 

 



5. Komisja zapoznała się z pismem Rady Sołeckiej wsi Trzeboszowice nt. pokrycia asfaltem 

odcinka drogi gminnej dojazdowej nr dz. 825 w Trzeboszowicach. Komisja pismo opiniuje 

pozytywnie. 

6. Komisja zapoznała się z pismem Projekt Parking Sp. z.o.o. Komisja pismo opiniuje 

negatywnie. 

W. Krótkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ekologii i Gospodarki Terenami przedstawił 

wnioski wypracowane na posiedzeniu w dniu 4.10.2012 r. 

1. Komisja wnioskuje o wydawanie kart mieszkańca posiadaczom samochodów mieszkającym 

w obrębie Rynku umożliwiających parkowanie pojazdów w podwórzach. 

2. Komisja zapoznała się z pismem Projekt Parking Sp. z.o.o. Komisja pismo opiniuje 

negatywnie.  

3. Komisja wnioskuje, aby czynsz pobierany z komórek był przeznaczany na ich sukcesywny 

remont. 

4. Komisja prosi o informacje nt. wyników inwentaryzacji komórek i informacje dot. 

uzyskanych środków finansowych z ich dzierżawy. 

5. Komisja wnosi o ubezpieczenia ścieżki widokowej wzdłuż murów obronnych. 

6. Komisja wnioskuje o wystosowanie apelu dot. przestrzegania porządku na podwórzach 

centrum miasta. 

7. Komisja wnosi o zabezpieczenie w budżecie Gminy Paczków na 2013 r. środków na zakup 

nowych drzew i krzewów do nasadzeń na terenie Gminy, oraz środków na wycinkę drzew 

zagrażających bezpieczeństwu mieszkańców. 

8. Komisja wnioskuje o zabezpieczenie środków na wykonanie projektów przebudowy i 

zagospodarowania ulicy Miraszewskiego. 

9. Komisja widzi za zasadne zabezpieczenie środków na uruchomienie fontanny w parku przy 

ul. Staszica w Paczkowie. 

10. Komisja wnioskuje o zabezpieczenie środków na wykaszanie i czyszczenia rowów na terenie 

Gminy. 

S. Sroka Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

przedstawiła wnioski wypracowane na posiedzeniu 12.10.2012 r. 

1. Komisja zapoznała się z informacją nt. oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Paczków. 

2. W związku z degradacją życia mieszkańców Gminy Komisja przychyla się do wniosku 

Kierownika OPS zmierzającego do utworzenia na terenie Gminy Paczków domu dziennego 

pobyty dla osób starszych i osób niepełnosprawnych.  

3. Komisja wnioskuje o przystąpienie do Projektu Innowacyjny Powiat Nyski” mający na celu 

rozwój gospodarczy i społeczny społeczności lokalnej. 

 



4. W związku z brakiem diagnozy zjawiska narkomanii na terenie Gminy Paczków wnioskuje się, 

aby Komisja Profilaktyki Alkoholowej przygotowała raport w oparciu o dane (skala zjawiska 

w Gminie, jak pracujemy, jakie uzyskujemy efekty) z Policji, OPS-u, szkół, oraz ankiet 

przeprowadzonych wśród uczniów odnośnie problemu narkotykowego. 

5. Komisja wnioskuje o informacje odnośnie podejmowanych działań w zakresie profilaktyki 

narkotykowej i alkoholowej wśród uczniów szkół podstawowych, gimnazjalnych i 

ponadgimnazjalnych na terenie Gminy Paczków? Równocześnie Komisja widzi potrzebę 

zintensyfikowania działań na rzecz profilaktyki wśród dzieci i młodzieży.  

6. Komisja wnioskuje o zwrócenie się do Policji o organizowanie cyklicznych spotkań 

profilaktycznych z dziećmi i młodzieżą. 

7. Komisja wnioskuje o umieszczenie tablic informacyjnych na poszczególnych budynkach gdzie 

mieszczą się świetlice środowiskowe o godzinach otwarcia poszczególnych świetlic. Komisja 

wnioskuje o wydawanie na początku roku szkolnego ulotek informacyjnych oraz plakatów 

odnośnie otwarcia oraz oferty w/w świetlic.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w dniu 18.10.2012 r. odbyło się posiedzenie 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej, na którym wypracowane następujące wnioski: 

1. Komisje zapoznały się z następującymi projektami uchwał: 

− w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2011 r. 

− w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Paczków na 2012 r. 

− w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

− w sprawie przyjęcia „Informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Paczków za I półrocze 

2012 r.”, Informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Paczków za 

I półrocze 2012” oraz „Informacji z wykonania planu finansowego samorządowych instytucji 

kultury, których organizatorem jest Gmina Paczków za I półrocze 2012 r.” 

− w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Paczkowie z dnia 30 

listopada 2011r. nr XIII/98/2011 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.  

− w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności publicznej – 

Stadionu Miejskiego w Paczkowie 

− w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności publicznej – Basenu 

Miejskiego w Paczkowie. 

− w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej. 

− w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy Paczków. 

W projekcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności 

publicznej – Stadionu Miejskiego w Paczkowie w § 4 ust 1 wprowadzono zmianę w brzmieniu: „Stadion 

jest powszechnie dostępny od godz. 800 do godz. 1900, w okresie maj – wrzesień od godz. 800 do godz. 

2100.” 

 



W projekcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności 

publicznej – Basenu Miejskiego w Paczkowie w § 13 ust. 3 wprowadzono zmianę w brzmieniu: 

„Udostępnianie terenu Basenu w celu zorganizowania imprez, o których mowa w ust. 1 i 2 odbywa się po 

wcześniejszym uzgodnieniu warunków korzystania z obiektu z Administratorem”.  

W projekcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy Paczków wprowadzono w 

uzasadnieniu zapis „W dniu 28 sierpnia 2012 r. do Urzędu Miejskiego w Paczkowie wpłynęła skarga na 

Burmistrza Gminy Paczków dotycząca nieobecności na rozprawach sądowych”. 

Komisje wszystkie omówione na posiedzeniu projekty uchwał kierują na sesję Rady Miejskiej. 

2. Komisje zapoznały się z całą korespondencję wymienianą pomiędzy Zakładem Wodociągów i 

Kanalizacji w Paczkowie, a Zakładem Usług Komunalnych i Mieszkaniowych w Paczkowie dotyczącą 

zaprzestania z dniem 1.01.2013 r. przyjmowania na składowisko odpadu o kodzie 19 08 05 - 

ustabilizowane komunalne osady ściekowe. 

3.  Komisje zapoznały się z pismem z dnia 5.09.2012 r. p. M. Koch. Komisje pismo przyjęły do 

wiadomości.  

4. Komisje zapoznały się z opinią prawną dotyczącą pisma Rzecznika Praw Obywatelskich w 

sprawie zmiany treści Uchwały Rady Miejskiej w Paczkowie nr V/20/2011 z dnia 3 marca 

2011 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych kategorii 

gminnej na terenie miasta Paczków, ustalenia wysokości stawek opłaty za parkowanie 

pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego parkowania, 

wprowadzenia opłat abonamentowych i zerowej stawki opłaty dla niektórych użytkowników 

dróg i określenia wysokości opłaty dodatkowej oraz sposobu pobierania tych opłat w części 

dot. § 7 ust. 2. Komisje powrócą do tematu na kolejnych posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję w tym punkcie obrad. 

Do pkt 6. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Z.K. Michael zwrócił się do radnych czy mają pytania do 

przedstawionego projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2012 r? 

Ponieważ nie było pytań, ani wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały 

pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 11 radnych 

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymującym się” 

Uchwała nr XXIII/173/2012 została podjęta. 

zał. nr 3 

Przewodniczący stwierdził, że punkt 6 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 7. 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Z.K. Michael zwrócił się do radnych czy mają pytania do 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Paczków na 

2012 r? Poinformował, że projekt uchwały był omówiony na posiedzeniu Komisji. Ponieważ nie 

było pytań, ani wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 11 radnych 

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymującym się” 

Uchwała nr XXIII/174/2012 została podjęta. 

zał. nr 4 

Przewodniczący stwierdził, że punkt 6 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 8. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Z.K. Michael poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej był omówiony na posiedzeniu Komisji, nie było 

wniosków o zmianę uchwały. Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

projekt uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 11 radnych 

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXIII/175/2012 została podjęta. 

zał. nr 5 

Przewodniczący stwierdził, że punkt 8 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 9. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w przyjęcia „Informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Paczków za I półrocze 2012 r.”, Informacji o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Paczków za I półrocze 2012” oraz „Informacji z 

wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury, których organizatorem jest 

Gmina Paczków za I półrocze 2012 r.” 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej J. Soszek odczytał Uchwalę nr 386/2012 z dnia 13.09.2012 

r. w sprawie opinii o informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Paczków za I półrocze 

2012 r. 

zał. nr 6. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał projekt uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

 



w głosowaniu udział wzięło 11 radnych 

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXIII/176/2012 została podjęta. 

zał. nr 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 9 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 10. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do projektu uchwały 

odnośnie uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w 

Paczkowie z dnia 30 listopada 2011r. nr XIII/98/2011 w sprawie zwolnień w podatku od 

nieruchomości? Przypomniał, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, który był również 

wcześniej omówiony. Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt 

uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 11 radnych 

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXIII/177/2012 została podjęta. 

zał. nr 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 10 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do projektu uchwały w 

sprawie ustalenia regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności publicznej – Stadionu 

Miejskiego w Paczkowie? Uchwała na wspólnym posiedzeniu została omówiona i skierowana na 

dzisiejszą sesję. Ponieważ nie było innych pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 11 radnych 

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXIII/178/2012 została podjęta. 

zał. nr 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 11 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 12. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do projektu uchwały w 

sprawie ustalenia regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności publicznej – Basenu 

Miejskiego w Paczkowie? Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

 



w głosowaniu udział wzięło 11 radnych 

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXIII/179/2012 została podjęta. 

zał. nr 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 12 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają pytania do projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej? 

Treść uchwały została radnym przekazana. Projekt został omówiony i nie było wniosków 

zmieniających projekt. Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 11 radnych 

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXIII/180/2012 została podjęta. 

zał. nr 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 13 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy Paczków? Skarga została 

rozpatrzona przez Komisję Rewizyjną. Przewodnicząca odczytała uzasadnienie do Uchwały. 

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 11 radnych 

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących się” 

Uchwała nr XXIII/181/2012 została podjęta. 

zał. nr 12 

T. Karol poprosiła, aby przybliżać treść projektów uchwał. Sesja jest otwarta, każdy może 

przyjść. Może ktoś z wydziałów merytorycznie przybliżył projekty uchwał. Krótka informacja z 

czego wynikają zmiany. Podobne praktyki stosuje się w Sejmiku. Krótkie informacje 

przygotowują departamenty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że jeżeli ktoś ma pytania, to może je zadawać i 

odpowiedzi zostaną udzielone. Na przyszłość będzie czytał uzasadnienia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 14 obrad został zrealizowany.  

Następnie ogłosił 10 minut przerwy. 

 



Do pkt 15 

Po przerwie obrady zostały wznowione. Na sali posiedzeń obecnych jest 11 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Z.K. Michael rozpoczął dyskusję na temat wolnych wniosków i 

spraw różnych. Poinformował, że jest zaproszenie na sesję Rady Powiatu i jeżeli ktoś z radnych 

chce uczestniczyć w tej sesji to serdecznie zaprasza. Następnie poinformował, że wpłynęło pismo 

z Urzędu Skarbowego dot. analizy oświadczeń majątkowych. Prawie do wszystkich radnych są 

uwagi. Poprosił, aby radni zapoznali się z tymi uwagami, aby przy składaniu oświadczenia 

majątkowego za 2012 r. nie powtórzyły się błędy. 

Radny p. Tetłak poinformował, że w dniu 23-24.10.2012 r. w Gminie Paczków gościła 

Konserwator zabytków p. Iwona Solisz wraz z grupą naukowców z Wrocławia i sołtysów z terenu 

Opolszczyzny. Spotkanie miało związek z pracami Zespołu ds. zachowania dziedzictwa 

kulturowego wsi i ochrony wiejskiego krajobrazu Opolszczyzny. Stary Paczków został uznany 

przez konserwatora jako wybitny przykład architektury wiejskiej. Plany p. Konserwator są takie, 

aby wzorem Francji stworzyć sieć najpiękniejszych wsi Opolszczyzny i jednym z kandydatów jest 

Stary Paczków, w którym doskonale zachował się układ architektoniczny. Sugestia była ze strony 

p. Konserwator, aby w celu zachowania tej zabudowy zastanowić się nad opracowaniem w 

najbliższej przyszłości planu zagospodarowania dla Starego Paczkowa, żeby ta tkanka zabytkowa 

nie ulegała dewastacji. W najbliższym czasie Klub Horyzont będzie wnioskował o zabezpieczenie 

w budżecie Gminy Paczków na 2013 r. środków na stworzenie takiego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Zadał pytanie na temat ogłoszenia o negocjacjach stawki czynszowej lokalu 

użytkowego w Paczkowie przy ul Rynek 47, jaki to jest lokal i dlaczego wybrano akurat taką 

formę udostępnienia tego lokalu? 

Radny M. Kupczak wznowił prośbę sprzed 10 miesięcy, gdy złożył wniosek, aby na sesjach Rady 

Miejskiej uczestniczyli Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego lub Dyrektorzy placówek 

podległych Gminie, Burmistrzowi w sprawach merytorycznie związanych z omawianymi 

uchwałami i sprawami dot. obszarów publicznych związanych z działalnością. Wcześniej 

Komisje spotykają się i omawiają projekty, później sesje są suche, polegają na głosowaniu. 

Natomiast to posiedzenie powinno być posiedzeniem, żeby można było coś zrozumieć i wynieść z 

tego posiedzenia. Apeluje i wznawia wniosek, żeby Burmistrz rozpatrzył konieczność 

uczestnictwa osób funkcyjnych, które mu podlegają, a w sprawach, których podejmowane są 

decyzje co do funkcjonowania i dalszej pracy tych jednostek. Słusznie p. Teresa Karol to 

zauważyła. 

Burmistrz odpowiedział, że jeżeli chodzi o lokal użytkowy Rynek 47, to jest to lokal w podwórku 

i dlatego wybrano taki tryb, gdyż ogłaszano dwukrotnie przetarg i nikt się nie zgłosił. Lokal stoi 

pusty i zaproponowano rokowania, ale nadal nie ma zainteresowania. Kiedyś w tym lokalu była 

naprawa telefonów. 

 



J. Soszek dodał, że do lokalu da się dojść przez bramę od ulicy Słowackiego.  

Burmistrz odnośnie obecności naczelników na sesjach to posiłkują się w takich przypadkach, gdy 

on sam nie umie odpowiedzieć na pytanie. Wcześniej są zbierane materiały, spotykają się z 

naczelnikami i wszystko uzgadniają. Jeśli są jakieś nieścisłości to starają się odpowiedzieć na 

wszystkie pytania. Poddaje tą propozycję pod rozwagę. 

Radna E. Romańczyk dodała, że na posiedzeniach Komisji sprawy są omawiane szczegółowo 

przez pracowników podległych Burmistrzowi, dlatego nie zgłaszano takiej potrzeby na sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że ma 10-letnie doświadczenia i były kadencje, że na 

sesjach uczestniczyli naczelnicy, a pytań do nich nie było. Dlatego uważano, że lepiej będzie ,gdy 

pracownicy będą ten czas wykorzystywać do tego, do czego zostali zatrudnieni. Nie ma 

przeciwwskazań, aby na posiedzeniach poszczególnych Komisji byli obecni naczelnicy. Wniosek 

sprzed 10 miesięcy został w próżni, gdyż nie wyobraża sobie, aby wszystkich naczelników 

zwoływać. To jest jego zdanie. Radny M. Kupczak może ponownie złożyć potrzebę 

uczestniczenia radcy prawnego. Jeżeli Burmistrz nie potrafi czegoś wyjaśnić to skorzysta z tego.  

Radny M. Kupczak uzupełnił, że chodzi tylko o naczelników, których sprawy są na danej sesji. Z 

racjonalnego myślenia, wydaje mu się, że jeżeli jest coś uchwalane o danej placówce oświatowej  

to powinien być dyrektor tej szkoły i przedstawiciel Wydziału Oświaty, gdy mówi się o jakimś 

zakładzie to również powinien być dyrektor i osoba odpowiedzialna z danego wydziału. Na 

innych posiedzeniach rad takie praktyki są stosowane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że uczestniczy w sesjach Rady Powiatu i tam 

naczelnicy nie są zapraszani, gdyż nie pomieścili by się. 

Sołtys wsi Kozielno J. Pomietło poprosiła o wysyłanie projektów uchwał na e-maile sołtysów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że projekty uchwał będą wysyłane. 

Sołtys wsi Ujeździec P. Biernat zauważył, że trwa sezon na zwożenie buraków cukrowych i 

słomy z pól. Drogi są zabłocone. Interweniowali jako sołtysi, ale ich interwencje do Zarządu Dróg 

Powiatowych nie przynoszą skutku. Czy można straż miejską zaangażować do ukarania tych 

kierowców, którzy zanieczyszczają nawierzchnie? Ponadto przypomniał, że mija rok od 

przekazania przedszkoli stowarzyszeniom, zadał pytania jak po tym roku przedszkola wyglądają? 

Czy się zmieniły? 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że Komisja Rewizyjna zajmowała się tymi sprawami. 

Burmistrz odpowiedział, że odwiedził wszystkie przedszkola stowarzyszeniowe. Spotkał się ze 

wszystkimi dyrektorkami, pracownikami, jak również z dziećmi. Sytuacja jest dobra. Zostały 

wykonane remonty, nowe piece, zaadoptowane sale. Po przeglądzie są pozytywnie zaskoczeni, 

gdyż dużo rzeczy zostało zrealizowanych takich, których Gmina zrealizować nie mogła, jako 

jednostka samorządowa. Jest to wyznacznik, w którym kierunku powinno się pójść, gdyż to 

rozwiązanie jest dobre, przede wszystkim tańsze nic dla rodziców i dzieci się nie zmieniło. W 

 



dalszym ciągu placówki funkcjonują w nie gorszym, a lepszym stanie. Posiłki są wydawane, 

opieka jest też fachowa, bo muszą spełniać wymogi. Patrząc co się dzieje w stowarzyszeniach 

powinno się dalej tą drogą iść i zastanowić się nad dalszymi przekazywaniami poszczególnych 

placówek. 

Radny P. Tetłak zadał pytanie jak wygląda stan zatrudnienia w tych przedszkolach? Czy w 

każdym przedszkolu, w każdym momencie jego pracy są dwie osoby? Doszły go glosy, że są 

sytuacje, że z dziećmi w budynku przedszkola jest jedna nauczycielka i co w sytuacji, gdy taka 

pani potrzebuje skorzystać z toalety? Pod czyją opieką pozostają wtedy dzieci? 

Burmistrz odpowiedział, że nie wie szczegółowo czy jest jedna pani czy dwie. W przedszkolach 

podczas wizytacji były dwie osoby, bo nauczycielka i obsługa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że takie pytania padały na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej i p. Naczelnik odpowiadała, że radzą sobie, nie ma żadnych informacji o 

nieprawidłowościach w tym zakresie. Gdyby były uwagi rodziców to o tym wiedzieliby. 

Sołtys wsi Ujeździec P. Biernat odpowiedział, że jest 1 ½ etatu na każde przedszkole i są stażyści. 

W Ujeźdźcu dwa, albo 3 razy w tygodniu są 3 nauczycielki, jedna na 8 godzin, jedna na 4 godziny 

i jest stażystka. Nie ma sytuacji, żeby była jedna nauczycielka. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska zadała pytanie czy prawdą jest, że śmieci 

z Województwa Dolnośląskiego są przyjmowane na wysypisko w Ujeźdźcu nieodpłatnie? Czy 

została podpisana z Komunalikiem niekorzystna umowa z niższą kwotą niż mieszkańcy płacą? 

Takie pytania zgłaszają mieszkańcy. 

Burmistrz odpowiedział, że faktem jest, że Prezes jeździł po Gminach Województwa 

Dolnośląskiego i namawiał, aby oddawali śmieci do nas. To mu się udało. Pozwolenie na 

użytkowanie wysypiska jest do połowy przyszłego roku i nie wiadomo co będzie dalej. To 

wysypisko mogłoby mieścić śmieci jeszcze przez wiele lat. Śmieci są odbierane za odpłatnością. 

Odnośnie umowy z Komunalikiem będzie musiał sprawdzić, gdyż nic na ten temat nie wie. 

Nieodpłatnie może być przyjmowany gruz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził że punkt 15 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 16. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Kazimierz 

Michael zamknął XXIII sesję Rady Miejskiej w Paczkowie. 

Sekretarz obrad: 

Eugenia Romańczyk      

         Przewodniczący posiedzenia: 

Protokołowała: 

Alicja Góral Sowa 

 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


